
Protokół z zebrania wiejskiego – sołectwo Lekarty 

Zebranie wiejskie odbyło się 6 marca r. o godzinie 19:00 w lokalu świetlicy wiejskiej  

w Lekartach.  

Na ogólną liczbę 172 stałych mieszkańców sołectwa w zebraniu wzięło udział 18 osób, a więc 

mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbyło się w I terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

Wójta Gminy Pana Tomasza Waruszewskiego;  

- Radnego Panią Barbarę Giziewską; 

- Pracownika Urzędu Gminy Panią Agnieszkę Dreszler; 

- Mieszkańców 

Porządek Zebrania:  

1) Otwarcie zebrania i stwierdzenie quorum. 

2) Przyjęcie porządku zebrania. 

3) Wybory uzupełniające rady sołeckiej: 

a) wybór komisji skrutacyjnej; 

b) zgłaszanie kandydatów do rady sołeckiej; 

c) przedstawienie zasad głosowania; 

d) przeprowadzenie głosowania nad wyborem rady sołeckiej i ogłoszenie wyników 

głosowania. 

4) Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

5) Wnioski i zapytania. 

6) Zakończenie zebrania. 

Przebieg zebrania:  

Ad. 1  

Zebranie otworzyła i powitała mieszkańców Pani Ewa Jarońska, która zastąpiła nieobecnego 

Pana Ryszarda Pruchniewskiego.  Zebranie zostało zwołane przez Wójta Gminy na podstawie 

§ 23 ustęp 3 Statutu Sołectwa Lekarty uchwalonego przez Rady Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie uchwałą Nr 41/212/09 z dnia 29 grudnia 2009 r. w sprawie 

nadania Statutu Sołectwu Lekarty oraz zarządzenia Nr 47/2023 Wójta Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z dnia 23 lutego 2023 r. w zarządzenia wyborów uzupełniających do rady sołeckiej 

sołectwa Lekarty. Jeden członek Rady Sołeckiej złożył rezygnację.  

Ad. 2  

Prowadzący zebranie przedstawił projekt porządku zebrania.  Ogłoszono dodatkowy punkt do 

porządku obrad: wybór dwóch członków do rady sołeckiej. Punkt został przyjęty jednogłośnie.  



Ad 3.  

a) Wybrano komisję skrutacyjną – poinformowano, że osoby będące w komisji nie mogą 

zgłosić się jako kandydat do Rady Sołeckiej. Do Komisji zgłosiła się Pani Jolanta 

Lipszyc, Pan Karol Jaroński, Pani Mariola Brzezińska. Skład komisji został przyjęty 

jednogłośnie.  

b) Zgłoszono kandydatów do Rady Sołeckiej: Pani Anna Pieniążkowska oraz Krystyna 

Kruszyńska.  

c) Pani Ewa Jarońska przedstawiła zasady głosowania na członków rady sołeckiej.  

d) Przeprowadzono głosowanie nad wyborem członków do rady sołeckiej – rozdano karty 

mieszkańcom oraz poproszono o wrzucenie kart do urny.  

Komisja Skrutacyjna odczytała protokół w którym stwierdzono, że do Rady Sołeckiej 

zostały wybrane dwie osoby, które zostały zgłoszone przez mieszkańców.  

 

Ad. 4  

Informacje ogólne przekazane przez Wójta:  

1. Obowiązek zgłaszania szamb – zgłaszać się do p. Aliny Ławickiej, druki były 

rozdawane na zebraniu. Dodano, że są przeprowadzane kontrole szamb.  

2. Do 24 marca 2023 r. można składać wnioski o odbiór odpadów  z produkcji rolniczej. 

3. Został ogłoszony konkurs przez Marszała Województwa pod nazwą „Eko sołectwo”. 

Sołtysi przekażą informacje mieszkańcom.  

4. Informacje dotyczące zagrożeń: wojną, pandemią COVID-19 w wariancie „kraken”, 

ptasia grypa, afrykański pomór świń, zagrożenia spowodowane zmianami 

klimatycznymi.  

5. W maju 2023 r. odbywać się będzie kwalifikacja wojskowa – mężczyźni od 2004 r. oraz 

kwalifikacji podlegają wszyscy mężczyźni od 19 do 60 roku życia.  Mężczyźni mają się 

stawić nawet bez wezwania – w razie wątpliwości należy kierować pytania do Pana 

Lachowskiego,  

6. W międzyczasie prowadząca zebranie przedstawiła sprawozdanie z działalności Sołtysa 

oraz Rady Sołeckiej – sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

7. Informacje dotyczące miejscowości Lekarty:  

 W 2023 r. rozpoczęta zostanie budowa drogi w centrum wsi oraz droga w 

kierunku do Jamielnika – złożony został wniosek do PROW, 21 lutego 2023 r. 

Zarząd Województwa podjął uchwałę w sprawie listy operacji o dofinansowaniu 

na zadania budowa lub modernizacja dróg lokalnych. Otrzymaliśmy 

dofinansowanie w wysokości ponad 2 mln zł co stanowi ponad 63% wartości 

całej inwestycji – na budowę drogi w Lekartach i krótkiego odcinka w 

Jamielniku.  

 Kolejną inwestycją, którą powinniśmy w tym roku zacząć realizować jest 

budowa wodociągu w Lekartach. Sieć wodociągowa w Lekartach jest najstarszą 

siecią w gminie z lat 60 – azbestowa. Inwestycja została przesunięta gdyż nie 

wszyscy właściciele nieruchomości godzili się na przejście przez ich teren. 

Planowany termin rozpoczęcia nie jest do końca znany – musimy albo przed 

zasiewem albo po żniwach.  

 



 

Ad. 5  

1. Opinie do S5 zostały zebrane przez mieszkańców wsi, mieszkaniec uczestniczył w Komisji 

Skarg i wniosków w której to padło, ze wniosek, który płynął został podpisany przez 17 

mieszkańców wsi Skarlin  dot. protestu S5 i skoro jest tu 17 osób to nie ma czym się 

specjalnie przejmować. Czy Wójt i Rada Gminy zdaje sobie sprawę z tego ile osób z Lekart i 

Skarlina  Chrośla Nowego Dworu protestowało pisemnie w postaci ankiet przeciwko 

wariantowi s5? Czy władze gminy zdają sobie z tego sprawę i są skłonne zmienić swoja 

opinie wyrażoną w piśmie do GDDKiA z dnia 19/04/2022 w której wariant zielony RG 

popiera? Czy Gmina wykonała analizę SWOT?    

Odp.: W pierwszej kolejności Wójt odniósł się do KSiW, wniosek podpisało kilkanaście osób, 

zawartość merytoryczna wniosku to nie był sprzeciw przeciwko wariantowi zielonemu tylko 

ocena działalności Rady i Wójta w sprawie działalności S5. Komisja w uzasadnieniu 

wyraźnie stwierdziła, ze wniosek nie ma uzasadnienia. Kilka dni później wpłynął wniosek 

mieszkańców w którym domagano się korekty przebiegu wariantu zielonego w obrębie 

Skarlin Podlaszewo. Nie ma spójnego stanowiska mieszkańców, bo jeżeli ktoś nie domaga 

korekty to znaczy że nie jest przeciwny inwestycji. Ten wniosek został przyjęty przez RG - 

wniosek dotyczył wystąpienia w sprawie korekty do Ministra Infrastruktury i taka uchwała 

została podjęta.  Innym torem toczyła się procedura zbierania ankiet -  to organizowała 

GDDKiA, która jest inwestorem. Z tego co Wójt usłyszał to ankiet było ponad 400. Gmina 

również wyrażała swoją opinię. Analiza SWOT nie została wykonana i nie zamierzamy robić 

takiej analizy. Droga  o znaczeniu krajowym zawsze będzie pozytywnie wpływać na rozwój 

gminy. Gmina w chwili obecnej nie akceptuje takiego wariantu zielonego, gdyby miałby być 

wariant zielony to żądamy węzła na terenie naszej gminy oraz uzupełnienia dróg 

serwisowych. W II kwartale 2024 r. zakończone będą prace nad dokumentem i będzie 

wiadomo który wariat zostanie wybrany. 

2. Odcinek drogi na Biskupiec, czy jest możliwość zasypania dziur? Odp.: Obiecuję naprawdę 

dróg, zaraz zaczniemy naprawdę dróg, czekamy na lepsze warunki pogodowe.   

Ad. 6  

Pani Ewa Jarońska zakończyła zebranie i podziękowała za przybycie.  

Na tym zebranie zakończono. 

 

Protokołowała       Prowadzący zebranie  

Agnieszka Dreszler       Ewa Jarońska     

 


